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Korraldajate soovid 

 jagada asjakohast infot valla probleemidest kultuuri ja spordi toetamisel    

 teadvustada valla kultuuri ja spordi toetamise tulevikuvalikuid ja otsustuskohti 

 koguda seisukohti, arvamusi ja ideid valla kultuuri  ja spordi tõhusamaks toetamiseks ja 

tulemuslikumaks toimimiseks  

 

Päevakava 

13.00 Sissejuhatamine, volikogu esimehe ja 
vallavanema tervitused, tagasiside leht 

Aivar Soe 

https://docs.google.com/document/d/15-DGwGS8uP7p9RV6mfm5lJyMte4chxszN3GspSuOfgM/edit
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13.30 Valla tänased probleemid kultuuri- 
, noorsootöö ja spordi valdkonnas ning 
nende rahastamisel 

Tõnu Mesila 

13.45 I rühmatöö “ Kultuuri ja spordi 

arenguvajadused ja asrenguvõimalused 
vallas” 

Neli lauda: Raamatukogu, muuseum, 
sport, huvitegevus  
Laudade esindajad esitlevad tulemusi, 
küsimused-kostmised, arutelu  

Laudkonnad 

15.00 II rühmatöö „Milliseid on reaalsed 
lahendused Märjamaa  

valla kultuuri ja spordivõrgu tõhusamaks 
ja tulemuslikumaks   

arendamiseks?” 

Laudkonnad 

15.45 Kokkuvõtted rühmatöödest Laudkonnad 

16.00 Arutelu kokkuvõte ja lõpetamine Korraldajad 

 

 

Küsitluse “Tõhusamate tulemustega edasi!” tulemuste tutvustus 
 

Ootused seoses arengupäevaga? 

 Suu ausalt puhtaks rääkimine, probleemide sõnastamine, lahenduste otsimine, 

otsustamine 

 Sisend valla arengukavasse, tegevuskava  

 Suuremat osalejate arvu 

https://drive.google.com/?authuser=0
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 Erilisi ootusi ei ole 

 Info hankimine 

 Väärtustada rohkem sporti 

 

Raamatukoguteenuse piisavus - HEA   

Küsimus 1. Milliseks hindate raamatukoguteenuste piisavust vallas?        

  

 

 

1 - ebapiisav 

5 - täiesti piisav 

 

Museaalse tegevuse piisavus - HEA   

Küsimus 2. Milliseks hindate muuseumialase tegevuse  piisavust vallas?        
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1 - ebapiisav 

5 - täiesti piisav 

 

Sportimise võimalusi on piisavalt    

Küsimus 3. Milliseks hindate sportimise võimaluste piisavust vallas? 
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1 - ebapiisav 

5 - täiesti piisav 

Huvitegevuse võimalusi on piisavalt    

Küsimus 4. Milliseks hindate huvitegevuse sportimise võimaluste piisavust vallas?  

 

 

 

 

1 - ebapiisav 

5 - täiesti piisav 

 

Järeldusi 

 

 Raamatukoguteenuse piisavus on kõrgeim (89%) 

 Sportimise piisavus tagasihoidlikum (52%) 

 Muuseumitegevuse ja huvitegevuse võimalused on hinnangutes samal tasemel.  
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Raamatukogude probleemid 

 

 Kvaliteet: suurepärane teenindus 

 Kättesaadavus: võiks varem avada 

 Peaks olema küla süda - kooskäimise koht   

 Teenuste liike võiks laiendada- internet, e-lugerid ja teavikud, printimine, paljundus, 

postiteenus jne  

 Tõhusus - külades napib lugejaid (teenuse hind lugeja kohta), raamatukogu buss? 

 Raha vähe - küttekulud kõrged, vähe uusi teavikuid, madalad palgad,  uus raamatukogu 

niiske 

 

Muuseumi valdkonna probleemid 

 

 Kvaliteet (olme): külastajal ei ole sanitaartingimusi (Sillaotsa)  

 Kättesaadavus: alevis ei ole muuseumi (Tunatoimkond?) 

 Vähene pildilolek: reklaam uute näituste ja ürituste kohta, internetis info 

 Vahendite nappus investeeringute ebapiisavus, ruumipuudus, madalad palgad,  

 raamatukogu muuseumis napib koduloolist materjali  

 Ideid - kohalike meistrite õpitoad  

Spordi probleemid – ulatuslikumad 

 

 Kvaliteet: olmetingimused (riietevahetus ja pesemine), gümnaasimi juures ei ole 

kaasaegset spordihoonet, staadion vajab remonti, kergliiklusteed 

 Kättesaadavus: külade mängu - ja spordiväljakud,  vähene valik tütarlastele, lastele ei ole 

piisavalt transporti, ajad ei sobi   

 Alarahastus: invest, treenerite, juhtimine 
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 Spordi suur maineüritus?  

 Kehalise kasvatuse väärtustamine, liikumisvaegus 

 Tõhusus: kaht  kehva spordisaali ei jõua korda teha ja hooldada, soojakulud      

 

Spordi probleemide lahendusi  

 

 Palgata valda sporditöötaja  

 Spordi rahastamise mudel:  Baasraha, tulemusraha, osalejate arv. St kogu jagatav 

summa peab olema jagatud omakorda alalõikudeks. 50% baas, 25% tulemus, 25% 

osalejate arvult 

 Tõhustada koostööd valla ja spordivaldkonna MTÜ-de vahel 

  

Huvitegevuse probleemid 

 

 Kättesaadavus - ajad ei sobi, Märjamaa valla RM-is on õhtuti ruumipuudus 

 Kvaliteet: kino ei ole kaasaegne (digi - süsteemid)   

 Tõhusus: rohkem raha läheb taristule kui inimestele (madalad palgad).  

 Toetamise süsteemi  ebaselgus, keerulisus, liigselt konkureeriv, erinevus piirkonniti, 

(MTÜ-de ja valla) 

 Arusaam, et tasuta ruumide kulu on valla kanda, vald peab hobid kinni maksma  

 Vähene koostöö  

Läbivad probleemid 

 

 Kvaliteet:osa taristust,   

 Kättesaadavus: osale valla elanikest 
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 Tõhusus: kuidas sama rahaga rohkem ja/või kvaliteetsemalt teha  

 Analüüs: investeerida betooni ja/või inimestesse    

 Koostöö 

 Arusaamad, kommunikatsioon      

  

Mida teha tõhususe, kvaliteedi ja kättesaadavuse nimel?  

 

1. võrgustada valdkonnad 

2. tekitada valdkondadele katusasutused 

3. luua valdkondade toetamiseks uus süsteem  

 

 

Kes vastasid küsimustikule? Keda tänada? 

Andres Jõessar, Anu Kask, Diana Pagar, Marju Teekivi, Teet Talistu, Ede, Ilju Aviste Elmik Andres, 

Kalle Kollin, Piret Linnamägi, Lea Laurits, Miil Liivi, Linnamägi Maiu, Tüvist Taavi, Kalju Idvand, 

Triin Matsalu, Janika Liländer 

Keda esindasid vastajad? 

 

KOV vallavalitsus; üle 50; ei tegele spordiga; koorimuusika; sport; raamatukogud; ametnik; olen 

endine rahvamaja juhataja, praegune ringijuht ja kultuurivaldkonna MTÜ liige; kultuur ja sport; 

vaba aeg; lapsevanem; liikumisharrastusega aktiivselt tegelev keskealine märjamaalane; 

raamatukogu kasutajaid; Märjamaa SK; kultuuri; mees üle 40; eestlane. 
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Vallavanema Villu Karu ja vallavolikogu esimehe Urmas Kristali dialoog 
 

 
 

 

 

Urmas Kristal: Kas Sinu arvates raamatukogude reform, kus viisime valla 

raamatukogud mõne aasta eest ühtse juhtimise alla, on rakendatav ka 

kultuuri- ja spordivaldkonnas? 

Villu Karu: Jah! Siiski:    

Sport ja kultuur vajavad erinevat lähenemist.  

Mõistlikkus. Kultuurihoonete igapäevane korrashoid ja teenindamine vajab peremehekätt. 

Kultuuri tegemist saab keskselt juhtida.  

Villu Karu: Kuidas hindad praegust kultuuri- ja sporditöö korraldust Märjamaa vallas? 

Urmas Kristal: Hindan toimivaks, arengruumi siiski on küll.   
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Villu Karu: Kas senine kultuuritöö korraldus (rahvamajade ümber koondunud tegevus endise 

Märjamaa valla alal versus mitte rahvamajade põhine korraldus endise Loodna valla aladel) 

on toiminud rahuldavalt või on see olnud mingis osas takistuseks kultuuritöö 

organiseerimisel.  

Urmas Kristal: Pigem takistustega. Nt rahvamajad on valla ülal pidada, Loodna sihtasutuse 

vahendid tulid projektidest. Täna on Märjamaa rahvamaja koosseisus Loodna piirkonna 

kultuuritöö spetsialist.        

Urmas Kristal:  Vallavalitsuse struktuuris haldab hariduse-, kultuuri- ja spordivaldkonda üks 

ametnik, kas Sinu arvates see on piisav? 

Villu Karu: Oleme püüdnud kõigi kohustustega hakkama saada ametnikkonda vallavalitsuses 

suurendamata. Kui teisiti ei saa, tuleb kaaluda ka ametniku juurdepalkamist.  

Tõnu Mesila repliik: Vastutusvaldkond on lai ja kindalasti suudaks mitmekesi rohkem.             

Villu Karu: Kas täiskasvanud valla elanike rahaline panus kultuuri- ja spordiobjektide 

ülalpidamises ning ürituste korraldamisel peaks olema suurem? 

Urmas Kristal: Peaks olema suurem, vahendeid valla eelarves on niigi napilt.  

Repliik saalist: On arutatud elanike mingis osas osalemist valla pindade kasutamise eest.       

Urmas Kristal: Märjamaa vald on tuntud oma rahvatantsijate rohkuse poolest, vabariigi 

tasemel on kuulus maadlusklubi Juhan , kas Sa pead vajalikuks, et valla tasandil on määratud 

eelisarendatavad kultuurisuunad ja spordialad, mis saaksid teistega võrreldes suuremat 

toetust? 

Villu Karu: Oluline on meie ettevõtmiste silmatorkamine kogu riigis. Näiteks maadlusklubi 

JUHAN toetamise suurendamine valla eelarvest nõuaks rohket tahtmist ja mõistmist. Kui kõigile 

ühtmoodi, siis me oma tegevustega riigis silma ei torka. Märjamaa FOLK-i saaks tuntumaks teha 

suurendades oluliselt valla rahalist toetust. Püüame toetada rohkem laste tegevusi toetada.       

Urmas Kristal: Kas Sinu arvates koostöö valla rahvamajade vahel toimib ja kas seda 

on võimalik tõhustada? 

 

Villu Karu: Rahvamajad ei rivaalitse, koostöö rahvamajade juhatajate vahel toimib. Rahvamajad 

siiski teenindavad eeskätt oma piirkonda.  

Repliik saalist: Suhtleme piisavalt. Igapäevatööd teeme siiski igaüks oma majas.       
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Villu Karu: Kas omavalitsus panustab praegu läbi vallaeelarve MTÜ-de rahastamisse liiga palju 

või liiga vähe? 

 

Urmas Kristal: Arvestama peab siin vallaeelarve võimalusi ja proportsioone. MTÜ vajadused on 

kindlasti suuremad kui vallaeelarve võimalused.          

Urmas Kristal: Millisel kohal peaks Sinu arvates valla arengukavas prioriteetsuselt olema 

kultuuri- ja spordivaldkond nt võrreldes hariduse ja infrastruktuuride arendamisega (teed, 

tänavavalgustus)? 

  

Villu Karu: Kõigepealt tuleb teha korda auklikud teed ja tänavavalgus. 

Urmas Kristali repliik: Nt head teed toovad teistsuguseid probleeme - on vaja lamavaid 

politseinikke kihutamise ohjeldamiseks.         

Villu Karu: Kas Sa näeksid praegusele kultuuri- ja sporditöö korraldamisele alternatiivi? 

Urmas Kristal: See on tänase arutelu teema. 

 
Valla tänased probleemid kultuuri-, noorsootöö ja spordivaldkonnas ning 
nende rahastamisel Tõnu Mesila  
 

Valla majanduslik olukord 

 
2009 2010 2011 2012 2013 

Rahvaarv, 1. jaanuar 7362 7294 7146 7060 6959 

Elussünnid 85 92 62 60 73 
Surmad 97 86 77 86 90 
Sisseränne 161 126 149 154 163 

Väljaränne 217 280 219 230 326 
Iive kokku -68 -148 -85 -102 -110 
Kohalikud eelarved, tuhat eurot 

     
Tulud kokku 6 612,30 5 691,10 6 388,50 6 545,70 6524,80 

füüsilise isiku tulumaks 2 877,90 2 560,00 2 711,50 2 928,30 3220,43 

Kulud kokku 6 663,60 5 483,10 6 155,50 6 211,00 6481,54 
haridus 3 103,30 2 888,10 2 846,50 3 381,80 3195,26 
Üldhariduse päevaõpe 
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Koolid 5 3 3 3 3 
Õpilased 768 715 689 639 639 
 

 

Demograafilised protsessid 
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MULTIFUNKTSIONAALSED MAJAD / KÜLASTUSKESKUSED 

 

TEENUSEL : 

Mõisahoone – haruraamatukogu, külamaja, noortetuba (?) 

Ait-kuivati – külamaja (?) 

SIPAS : 

Mõisahoone – haridusasutus, haruraamatukogu, kultuurikorraldaja, noortetuba, külamaja 

Kontorihoone – noortetoa väljakolides ??? 

LAUKNAL : 

Koolimaja – haridusasutus, haruraamatukogu, külamaja, ? 

HAIMRES : 

Rahvamaja – rahvamaja, haruraamatukogu, muuseumituba, külamaja 

Koolimaja - ??? 

VALGUS : 

Mõisahoone – haridusasutus, rahvamaja 0,5, muuseumituba (?) 

Kontorihoone – haruraamatukogu, rahvamaja 0,5, külamaja (?) 

Rahvamaja  

VARBOLAS : 

Koolimaja – haridusasutus, haruraamatukogu, võimla, spordilinnak, noortetuba ja rahvamaja (?) 

Rahvamaja – rahvamaja, noortetuba, külamaja 

KÜLAMAJAD : 

Russalu koolimaja 

Sulu külakeskus 

Naistevalla külamaja 
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Tolli külamaja (?) 

jt 

I rühmatöö “ Võimalused - vajadused” 
 

 

 

Raamatukogunduse arenguvajadused ja arenguvõimalused vallas -  Janika Liländer. Osalejad: Ede 

Talistu, Maigi Linna, Ülle Ämarik, Tõnu Mesila 

 

ARENGUVAJADUSED: 

 Teavikute soetamise summade suurendamine 

 Infotehnoloogiliste vahendite pidev kaasajastamine  (e-lugerid, e-teavikud jms) 

 Elanikkonna vähenemine nõuab haruraamatukogude funktsioonide laiendamist 

(vabaajakeskus)  

 Auviste valiku suurendamine 

 Lastele suunatuse arendamine 
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 Raamatubuss/ raamatuauto 

 Personali pidev koolitamine, palkade kaasajastamine 

 RK-s hoiul olevate museaalide arvele võtmine 

ARENGUVÕIMALUSED: 

 Valla erinevate asutuste koostöö funktsioonide laiendamiseks 

 Raamatubuss/raamatuauto 

 Tõhustada RVL-i (olemasolevate liikumiste ära kasutamine) 

 Lugejate koolitus e-teenuste, infootsingute jms valdkonnas 

 Maksimaalselt kasutada ära lisavahendite kogumise võimalusi - projektide kaudu 

rahastamist, annetamist, heategevusürituste korraldamist,  

 Sponsorlust 

 Turundus ja reklaam (nii teenuste kui fondi osas) 

 RK veebilehe kaasajastamine, võimaluste avardamine (nt teavikute broneerimine, e-

teenuste loomine) 

 

Huvitegevuse  arenguvajadused ja arenguvõimalused vallas - Ene Klaus; Liikmed: Teet Tomson, Marju 

Teekivi, Mervi Vaarman, Iris Haiba, Margus Jehe, Merle Voolaid 

 

ARENGUVAJADUSED: 

 Laste tegevuste eelisarendamine ja toetamine 

 Transport sinna, kus võimalik huvitegevusega tegeleda, võimalusel ringijuht huvilisteni 

tuua 

 Huvide väljaselgitamine - kas me teame mida noor tahab? 

 Töötajate  töötasud tahavad järeleaitamist peame arvestama elanikkonna vanuselise 

struktuuri muudatus 
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ARENGUVÕIMALUSED 

 Laste tegevus kohapeale 

 Profid ringijuhid saavad käia vajadusel külakorda 

 Arengut saab suunata rahaga 

 Täiskasvanud saavad panustada oma rahaga 

 Parandada laste ligipääsu keskusele valla abiga näiteks muusikakooli 

 Vähendada ülalpeetavat infrastruktuuri ja selle arvelt parendada teenust 

 Tõsise huvi korral leiab inimene ise endale võimalused tegeleda huvitegevusega 

  

Sporditegevuse arenguvajadused ja arenguvõimalused vallas?  Triin Matsalu Osalejad: Mati Püü, 

Diana Pagar, Anna-Kaia Kikkas, Andres Elmik, Harri Koiduste, Anni Tetsmann 

 

● Infovaegus hetkel, sporditegevuse turunduse vajadus 

● Sporditegevuse koordinaatori vajadus 

● Sporditegevuse rahastamine vajab muutmist  - uue rahastusmudeli väljatöötamine 

(kriteeriumid, mis alusel, treeningute maht) 

● Aruandluse süsteem puudulik, vajalik kontroll rahastuse üle 

● Tasuta asju ei ole, treeningute omaosalus. 

● Transpordivajadus  

● Gümnaasiumi staadion (4 rada) ja palliväljakud rek (jalgpall, korvpall) 

● Noortespordi rahastamine alates 6 eluaastast  

● Vabatahtlik tegevus ja initsiatiiv on raugenud - Noore treeneri stipendium  

● Järta Tervisespordikeskuse arendamine 

● Gümn vajab uut spordihoonet (Metsanurga võimla ja Haimre pst võimla jäävad 

kasutusest välja) 
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● Täiendavate spordialade lisandumine - nt orienteerumine, motosport (oleneb 

eestvedajatest) 

● Ujula jääb omaette üksuseks ja toimib nii nagu seni. 

 

Kuidas saavutada tõhusamalt tulemusi muuseumitegevuse valdkonnas?  - Marge Viska. Osalejad: 

Villu Karu, Liivi Miil, Kalju Idvand, Urmas Kristal 

 

Vajadused: 

- Uue häärberi ehitus (sh on lahendatud sanitaarprobleemid) - aastaringne külastatavus 

- Veovahendite kuuri ehitus 

- Talutare renoveerimine (1950 aegne) 

- Uus linaruum (linatöötlemise arengu näitamiseks; masinad olemas) 

- Aida teisaldamine õunapuuaeda 

- Retro lastemänguväljak 

- Koostöö arendamine põllumajanduse ettevõtjatega, töötubade eestvedajatega jne 

- Kogukonna kaasamine 

- Muuseum kui haridusasutus = haridustegevuse osa (kool-raamatukogu-muuseum) 

Võimalused: 

- Koostöö (tagab parema teenuse kvaliteedi) 

- Rahastus erinevatest projektidest 

 

II rühmatöö “Tõhusamalt tulemustega edasi!” 

 
  
Kuidas saavutada tõhusamalt tulemusi raamatukogunduse valdkonnas?  

- Janika Liländer. Osalejad: Ede Talistu, Maigi Linna, Ülle Ämarik, Tõnu Mesila 
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- Asutuste koostöö ürituste korraldamisel 

- RVLi tõhustamine (raamatute liikumine kogude vahel) 

- Veebilehe kaasajastamine+turundus ja reklaam 

- Kõikvõimalike tasuta koolituste kasutamine 

Kuidas saavutada tõhusamalt tulemusi muuseumitegevuse valdkonnas?  - Marge Viska. Osalejad: 

Kalju Idvand, Liivi Miil, Villu Karu, Urmas Kristal 

 

- Külastajate rahulolu tagamine- kaasajastatus 

- Kvaliteetse teenuse osutamiseks keskkonna loomine 

- Koostöö teiste muuseumitega - ühenduses peitub jõud! 

- Rändnäitused 

- Koostöö kohalike ettevõtjatega ja käsitöömeistritega ning kogukonnaga 

 

Kuidas saavutada tõhusamalt tulemusi sporditegevuse valdkonnas?  Triin Matsalu Osalejad: Mati 

Püü, Diana Pagar, Anna-Kaia Kikkas, Andres Elmik, Anni Tetsmann, Harri Koiduste 

 

- Spordinfo liikumine, turundus (koordinaator) 

- Rahastusmudeli muutmine 

- Treeningute omaosalus. 

- Transport  

- Kaasata projektivahendeid investeeringuteks. 

- Gümn spordihoone valmimisel jäävad Metsanurga võimla ja Haimre pst võimla 

kasutusest välja (müüki) 

- Sporditegevuse rahastamise suurendamisel saame valda tervemad inimese, kes 

suudavad rohkem tööd teha ja makse maksta 

- Spordirajatiste peremees  
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- Poliitiline otsus Gümn Spordihoone ehituse alustamiseks 

 

Kuidas saavutada tõhusamalt tulemusi huvitegevuse (rahvamajades) valdkonnas?  Ene Klaus Osalejad: 

Liikmed: Teet Tomson, Marju Teekivi, Mervi Vaarman, Iris Haiba, Margus Jehe, Merle Voolaid 

 

- Kogume kokku parima praktika Eestimaalt ja teeme oma Märjamaa Sarvedega Jänese - 

parim praktika 

- Rahvamajade ühised üritused a la Rahvamajade öö 

- Rahavamajade üritusi tuleks turustada / rohkem reklaamida 

- Valla raha kokkuhoiu seisukohalt saab hoonete arvu alati vähendada 

- Koolitustelt saadud kogemusi tuleks jagada kõigi huvilistega valla siseselt 

- Prioriteetide väljaselgitamine, üritus/ tegevus ja rahalise toetuse nendele keskendamine 

- laustoetuse asemel 

ürituste koordineerimine/kalender 

 

 

Kokkuvõte päeva tagasiside küsimustikust 
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Küsimus 1: Mis on Märjamaa valla kultuuri- ja spordielus HÄSTI ? 

 

- Olemasolev taristu, hooned ja rajatised (rahvamajad, raamatukogud, spordibaasid ja 

rajatised, muuseum, kino jne)   

- Tugevad ja kogemustega valdkonna tegijad, püüdlikud ja aktiivsed eestvedajad  

- Lai valik valikuid tegevusteks, palju kollektiive ja osalejaid 

- Sügavad traditisioonid, tuntus (nt rahvatants,  maadlus), palju erinevaid sündmusi  

- Võimalused osaleda tasuta ja väikese tasu eest 

Küsimus 2: Mis on Märjamaa valla kultuuri- ja spordielus murettekitav, mis vajaks rohkem hoolt ja 

tähelepanu? 

 

- Taristu vananemine, osa taristust ei ole aktiivses kasutuses, kõrged ülalpidamiskulud, 

puudu korralik staadion, kaasaegne jõusaal ja võimla 

- Valdkonna infolevi on ebapiisav, ettevõtmiste turundus ebarahuldav, ettevõtmiste 

korralik kalender puudub 
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- Valdkonna tegijate madal palgatase 

- Koordineerimine ebapiisav 

- Rahastamise kord ei rahulda,  järelevalve nõrk   

Küsimus 3: Mida tuleks teha Märjamaa valla kultuuri- ja spordielu edasiseks arendamiseks? 

 

- Arengu planeerimine - seada kaugemad arengueesmärgid, prioritiseerida 

valdkonnad/sihtrrühmad 

- Töötada välja ja rakendada uus läbipaistavam ja arusaadav  rahastamiskord, tagasiside 

rahastuse tulemustest 

- Suurendada osalejate omaosalust 

- Tõhustada turundust (üritused, alad, klubid jne) 

- Tugevdada margiüritusi 

- Rahvusvahelistumine projektidega 

- Teha rohkem koostööd     

Vastajate hinnang arengupäevale 
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Urmas Kristal:  

Kõigil on kõikide soovide teostamiseks alati raha vaja. Eelarvetel on aga alati raamid. 

Arengupäevadest on kasu valla arengukava koostamiseks. Sotsiaalvaldkond vajab ka 

arengupäeva.   

Villu Karu: Täname osavõtjaid! Soovime tegusat ja aktiivset osalemist meie ühiste 

arengueesmärkide realiseerimisel. Esimese vabariigi ajal ehitati rahvamajad küla 

kogukogukondade initsiatiivil ja tegevusteks panustasid osalejad ise.  

Repliik saalist: rohkem omaosalust ja vähem valla vahendeid!  

 

 

 

 

Arengupäeva valmistas ette, viis läbi ja tegi kokkuvõtteid Aivar Soe koostöös Märjamaa 

Vallavalitsusega.  

Tänan 

 Urmas Kristal, Villu Karu, Tõnu Mesila, Triin Matsalu, Janika Liländer, Marge Viska Ene Klaus, 

Liivi Miil, Kalju Idvand, Ede Talistu, Maigi Linna, Ülle Ämarik, Teet Tomson, Marju Teekivi, Mervi 

Vaarman, Iris Haiba, Margus Jehe, Merle Voolaid, Mati Püü, Diana Pagar, Anna-Kaia Kikkas, 

Andres Elmik, Harri Koiduste,Anni Tetsman. .  


